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Inleiding: Waarom 

Boomklimmen? 

Stel je voor: je staat aan de voet van een majestueuze eik 

of een sierlijke beuk. De zon filtert door het bladerdak, een 

lichte bries beweegt de takken, en boven je lonkt een 

levende wereld vol perspectief en avontuur. Waarom zou 

je als volwassene, tussen werk, verplichtingen en de 

dagelijkse routine, de tijd nemen om een boom te 

beklimmen? Het antwoord is verrassend eenvoudig en 

tegelijkertijd diepgaand: omdat het je opnieuw verbindt 

met een gevoel van vrijheid, speelsheid en aanwezigheid 

dat je misschien lang hebt gemist. 

Boomklimmen is van oudsher vooral iets wat we 

associëren met kinderen. Maar waarom zou dat zo moeten 

blijven? Sterker nog: volwassenen hebben misschien wel 

meer dan ooit baat bij het doorbreken van routines en het 

zoeken van kleine avonturen buiten de gebaande paden. De 
moderne wereld vraagt veel van ons hoofd, maar verwacht 

vaak weinig van ons lijf. In bomen klimmen biedt een 

unieke kans om die balans te herstellen, letterlijk en 

figuurlijk afstand te nemen van de dagelijkse hectiek, en je 

eigen grenzen opnieuw te verkennen. 

Als volwassene een boom in klimmen is geen vlucht uit de 

werkelijkheid, maar juist een bewuste stap terug naar een 

natuurlijk gevoel van verbondenheid met jezelf en je 

omgeving. Het roept herinneringen op aan jeugdige 

nieuwsgierigheid, maar het vraagt ook om volwassen 

kwaliteiten als aandacht, inschatting van risico’s en respect 

voor de natuur. In een tijd waarin veel mensen worstelen 



met stress of een gevoel van sleur, kan boomklimmen een 

onverwachte bron van vreugde en ontspanning zijn. 

Er is iets magisch aan het kijken naar de wereld vanuit een 

boomkruin. Hoog tussen de bladeren krijg je letterlijk een 

nieuw perspectief: geluiden worden anders, de lucht ruikt 

fris, en je blik op de wereld verandert. Je bent even los van 

de grond, los van verwachtingspatronen, en volledig 

aanwezig in het moment. Dat maakt boomklimmen niet 

alleen een fysieke activiteit, maar ook een mentale 

oefening in aandacht en verwondering. 

Daarnaast is boomklimmen verrassend toegankelijk. Je 

hebt geen dure sportschool nodig, geen ingewikkelde 

apparatuur. Met respect voor de natuur en de juiste 

veiligheid kun je in het stadspark, het bos of zelfs in je 
eigen tuin beginnen. Het is een activiteit die je alleen kunt 

doen, of samen met anderen, waarbij iedere klim opnieuw 

anders is. De boom laat zich niet dwingen, en vraagt om 

geduld, creativiteit en aanpassing – vaardigheden die ook 

buiten het klimmen waardevol zijn. 

Maar boomklimmen gaat verder dan alleen de fysieke 

uitdaging. Het nodigt uit tot reflectie: over je eigen angsten 

en grenzen, over moed en vertrouwen, over de manier 

waarop je met de wereld omgaat. Het is een kans om het 

kind in jezelf weer ruimte te geven, zonder oordeel, en te 

ontdekken hoeveel plezier en voldoening er schuilt in iets 

ogenschijnlijk eenvoudigs. 

In dit boek nemen we je mee in de vele facetten van 

boomklimmen als volwassene. Je leert over de 

geschiedenis en techniek, maar vooral over de persoonlijke 

groei en het plezier die deze activiteit kan brengen. Ontdek 

hoe boomklimmen je niet alleen letterlijk, maar ook 



De Geschiedenis van 

Boomklimmen 

Boomklimmen is zo oud als de mensheid zelf. Lang 

voordat het een recreatieve bezigheid werd, was het een 

noodzaak voor onze voorouders. Miljoenen jaren geleden 

klommen de eerste mensachtigen in bomen om voedsel te 

zoeken, roofdieren te vermijden en te rusten. Bomen boden 

veiligheid, overzicht en toegang tot vruchten, noten, 

honing en jonge bladeren. De anatomie van de mens – met 

flexibele schouders, sterke handen en voeten en een 

uitstekend evenwichtsgevoel – verraadt nog steeds onze 

evolutionaire band met het leven tussen de takken. 

Door de eeuwen heen bleef boomklimmen een praktische 

vaardigheid. In veel inheemse culturen over de hele wereld 

was – en is – het beklimmen van bomen onderdeel van het 

dagelijks leven. In de regenwouden van Afrika, Azië en 

Zuid-Amerika klimmen mensen al generaties lang om fruit 
te plukken, bijennesten te oogsten of bouwmaterialen te 

verzamelen. Kinderen leren van jongs af aan veilig te 

klimmen, technieken die vaak verrassend geavanceerd zijn 

en generaties lang worden doorgegeven. 

Ook in Europa zijn er voorbeelden van traditioneel 
boomklimmen. In Zuid-Frankrijk en Italië, bijvoorbeeld, 

beklimmen plukkers al eeuwenlang olijf- en fruitbomen 

tijdens de oogst. In Nederland en België klommen 

kinderen massaal in bomen als onderdeel van hun spel, een 

gewoonte die nog niet zo lang geleden heel normaal was. 

In sommige streken werden bomen zelfs beklommen om 

nesten van kraaien of eieren te verzamelen, een traditie die 

lokaal bekendstaat als "nestelen". 



Met de opkomst van de moderne samenleving veranderde 

de relatie tussen mensen en bomen. Steden werden groter, 

bossen kleiner, en het dagelijkse nut van boomklimmen 

verdween naar de achtergrond. Toch bleef de fascinatie 
bestaan. In de negentiende eeuw kwam er in Engeland en 

Frankrijk een culturele stroming op gang waarin de 

natuurbeleving en het buitenleven werden geprezen. Hierin 

kreeg ook het beklimmen van bomen een plek als uiting 

van vrijheid, avontuur en romantiek. Schrijvers en 

kunstenaars beschreven het klimmen in bomen als een 

manier om los te komen van de beperkingen van de 

maatschappij en dichter bij de natuur te staan. 

In de twintigste eeuw kreeg boomklimmen een nieuwe 

impuls, deels door de opkomst van de klimsport. Klimmers 

die zich in de bergen waagden, ontdekten dat veel van hun 

technieken toepasbaar waren in bomen. In de jaren zestig 

en zeventig ontstond in de Verenigde Staten het 

zogenaamde "tree climbing" als aparte discipline, waarbij 

gebruik werd gemaakt van touwen, harnassen en andere 
klimmaterialen. Deze techniek, "rope-assisted tree 

climbing", werd aanvankelijk vooral gebruikt door 

biologen en onderzoekers die de hoogste boomtoppen 

wilden bestuderen zonder schade aan te richten. Dit 

wetenschappelijk boomklimmen bood een uniek venster 

op het leven in het bladerdak en leidde tot baanbrekende 

ontdekkingen in de ecologie. 

Vanaf de jaren negentig groeide boomklimmen uit tot een 

sport en recreatievorm voor een breder publiek. In Japan, 

Australië, Europa en Noord-Amerika ontstonden 

verenigingen, wedstrijden en cursussen specifiek gericht 

op volwassenen. Naast de fysieke uitdaging kwam er 

steeds meer aandacht voor de mentale en emotionele 

aspecten van klimmen: het overwinnen van angst, het 


